“一带一路”林业产业可持续发展部级研讨班

项目简介表

	项目名称 
	“一带一路”林业产业可持续发展部级研讨班

	承办单位
	国家林业和草原局竹子研究开发中心

	举办时间
	2021年6月1日至6月7日
	项目语言
	英语

	举办形式
	在线
	平台
	待定

	邀请国别
	“一带一路”发展中国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	通过研修，一是了解中国国情和社会经济发展模式；二是掌握“两山理论”指导下正确处理产业发展与生态环境保护关系的政策、方法和手段；三是促进生态命运共同体的理念在“一带一路”发展中国家的应用；四是促进相互交流，提升发展中国家的林业产业发展能力，不断推进中国与发展中国家的林业合作。

	学员要求
	专业背景
	“一带一路”发展中国家从事林业/竹业、农业、环境、旅游、工贸、资源等相关领域的高级官员、研究人员、企业家等。

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按要求参加线上培训

	
	语言能力
	英语听、说、读、写能力满足授课要求

	
	其 它
	承办单位提供参与授课的远程技术协助

	培训内容介绍
	受中华人民共和国商务部委托，国家林业和草原局竹子研究开发中心将于2021年06月01日至06月07日在杭州在线举办“一带一路”林业产业可持续发展部级研讨班。来自国家林业和草原局、中国林业科学研究院、竹子中心、国际竹藤组织、南京林业大学等有关专家将为学员授课。

本次研讨班的核心课程为中国生态命运共同体理论；中国林业发展“两山”理论；中国林业产业发展战略和政策；中国林业产业的发展现状和前景展望；林业农村/山区综合开发和脱贫致富，促进经济、社会、环境的和谐发展；以竹子为主的非木质林产品的产业化和商品化；中国木材资源生产、加工和国际国内市场情况；林业国际合作和“一带一路”框架下林业走出去案例等。

研讨班同时将通过云参观的方式考察中国浙江、江苏等地的人工林基地、木加工企业、非木质林产品加工企业等，并将安排学员与相关政府官员、学者和企业家等就林业政策和林业产业合作开展云座谈，搭建林业国际合作平台。

此外，研讨班还将开展介绍中国国情和传统文化、新冠肺炎疫情个人防护和公共卫生注意事项，分享中国疫情防控的成功经验和故事。

	举办地点
	浙江省杭州市
	参观考察城市
	杭州、湖州等
（根据疫情情况可能略有调整）

	备注
	1.本次培训使用云平台进行线上培训，需要学员准备网络、电脑、麦克风、摄像头等有关设备。
2.教学期间，请学员遵守教学时间和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。
3.教学纪律：需提前进入教室准备上课。将个人姓名改为英文（与护照一致）姓名-国别简称。
4.信息安全：为保护信息安全和个人隐私，上课内容请不要分享到任何社交媒体，课程资料会在课后发给学员。
5.学员需按照专题研讨日程准备研讨材料。

	承办单位简介
	国家林业和草原局竹子研究开发中心(以下简称“竹子中心”)于1984年成立，2011年组建成立国家林业和草原局国际林业科技培训中心。国家科技部等赋予竹子中心三大任务：一、承担、组织、协调国内外重大竹业研究开发项目；二、竹业国际经济技术交流合作及人员培训；三、竹业工业化。作为中国首批承担援外培训任务的单位之一，自1993年起，竹子中心在商务部、联合国开发计划署、联合国工业发展组织、印度政府等的委托下实施了143期培训班，包括7期部长级研修班，共为五大洲111个国家培训了4161名竹业界、林业界的人才。为卢旺达承担五期商务部援外竹业发展项目，与乌干达、墨西哥、阿根廷、加纳、印度等30多个发展中国家开展技术合作，取得良好的成绩。尤其在卢旺达和乌干达的竹业项目中探索出了一条适合当地竹业发展的创新性道路，为保护环境、改善就业、增加收入做出了贡献。

	承办单位联系方式
	联系人：丁兴萃先生、蔡函江女士
办公电话：0086 571-88869207/88869217

手机：0086-13805791796（丁）；0086-15005811677（蔡）
传真：0086 571-88869207/88869217

微信号：dxc19630725(丁)；Estrellacai2006（蔡）
QQ号：373122546

电子邮件地址：dxc01@hotmail.com； estrellacai@163.com


Ministerial Workshop on Sustainable Development of Forests for BRI Countries 

Program Description

	Name
	Ministerial Workshop on Sustainable Development of Forests for BRI Countries

	Organizer
	China National Bamboo Research Center, National Forestry and Grassland Administration of China

	Time
	June 1st – June 7th, 2021
	Language
	English

	Organizing Method
	Online Training
	Platform
	Pending

	Invited Countries
	BRI developing countries
	Number of Participants
	25

	Purpose
	This Workshop aims 1) provide an overview of China’s history, culture, social and economic development mode etc.; 2) share China’s policies, methods and means to keep the balance between ecological protection and forestry industry development under the guidance of the “Two Mountains Theory”; 3) introduce the ecological concept of a community with a shared future for mankind and promote its applications in BRI countries;  4) promote idea-exchanging and experience-sharing on forestry sustainable development, enhance participants’ forestry management capacity building  and advance forestry international cooperation between China and BRI countries.

	Requirements for Participants
	Professional Background
	Government high officials, researchers, entrepreneurs etc. who specialize in forestry, agriculture, environment, natural resources, industry, trade, tourism and other related fields.

	
	Age
	Not exceed the legal retirement age in the country where the participant is from

	
	Health Condition
	Be in good health and capable of attending online courses as scheduled 

	
	Language Proficiency
	Fluent in English (speaking, writing, listening and reading)

	
	Others
	The Organizer will provide guidance and technical assistance remotely.

	Training Content
	Sponsored by the MOFCOM and organized by CBRC, “Ministerial Workshop on Sustainable Development of Forests for BRI Countries (Online)” will be held in China from June 1st to 7th, 2021. On-line presentations will be delivered by renowned Chinese scientists and governmental officers from National Forestry and Grassland Administration of China (NFGA), Chinese Academy of Forestry (CAF), CBRC, International Network for Bamboo and Rattan (INBAR) and Nanjing Forestry University(NFU) etc. with the major topics on: Ecological theory of a community with a shared future for mankind; China’s “Two Mountains Theory” for forestry development; Strategies and policies of forestry development in China; Present situation and prosperity of China’s forestry industry development; Experience and approaches of poverty alleviation for well-being in rural areas; Successful exploration model of Non-timber forest products resources from cultivation and industry to marketing: High-valued and diversified wood products production, processing and marketing in China; Forestry international cooperation and case studies of international forestry cooperation under the BRI framework.

Virtual tours will be held in forest plantations, bamboo and wood processing enterprises etc.in Zhejiang province etc. to create an environment of engagement and interaction, which can help participants acquire new understanding and knowledge vividly. Exchange and discussion on forestry policy-making and forestry international cooperation will be arranged between participants and the Chinese officers, scholars and entrepreneurs so as to build a platform to promote the international cooperation between China and BRI countries for development of forest based industries.

In addition, participants will have an opportunity to learn the traditional Chinese culture, personal protection and public health precautions of the COVID-19 and share China’s successful experience of epidemic prevention and control. 

	Host City 
	Hangzhou, Zhejiang
	Cities to Visit
	Hangzhou and Huzhou etc. (might to be affected by COVID-19 situation)

	Notes
	1. The Workshop will be held online which requires participants to prepare necessary equipment and devices such as internet connection, computer(s), microphone(s), camera(s), etc. 

2. Participants should be punctual and well-disciplined. 
3. Participants should enter the virtual classroom in advance with the screen name “NAME + COUNTRY” identical to the passport information.

4. Participants should respect and maintain the confidentiality and security of the information and data concerning the Workshop. Training materials will be shared to participants after class, which shall not be posted via social media. 

	About the Organizer
	China National Bamboo Research Center (CBRC) was established in 1984 with headquarter in Hangzhou. CBRC has 3 missions: (a). Bamboo’s R. & D. at national and international levels; (b). International exchange, cooperation and personnel training on bamboo; and (c). Bamboo’s industrialization. Over 40 international training centers in China have been set up. In 2011, International Forestry Science and Technology Training Center of NFGA was established at CBRC.

Since 1992 CBRC has organized 143 international workshops, including 7 ministerial workshops, all sponsored by the Ministry of Commerce of China (MOFCOM), United Nations Development Program (UNDP), United Nations Industry Development Organization (UNIDO) and individual governments. So far, 4,161 participants from 111 countries have been well trained. CBRC also conducts the China-aid Bamboo Development Project for Rwanda as entrusted by MOFCOM and has successfully provided technical service to over 30 countries including Uganda, Mexico, Argentina, Ghana, India, etc., which has made contribution to its local environmental protection and socio-economic development through bamboo development.

	Contact the Organizer
	Contact Person(s): Ding Xingcui (Mr.), Cai Hanjiang (Ms.)
Telephone: 0086 571-88869217/88869207

Mobile phone: 0086 13805791796 (Ding);15005811677 (Cai)

Fax: 0086 571-88869217/88869207

WeChat: dxc19630725 (Ding); Estrellacai2006 (Cai)
QQ: 373122546

E-mail: dxc01@hotmail.com; estrellacai@163.com


